
TŘETÍ ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA
OBCE

Ve středu 28. června proběhlo třetí zasedání Zastupitelstva obce 
Jetřichovice. Program obsahoval celkem 27 bodů včetně převodů 
nemovitostí a bodů výstavby (V pozvánce označeno jako Z a V). 
Četnost a frekvence konání ZO je pro tento rok nestandartní. 
Tentokrát bylo ZO svoláno zejména z důvodu nutnosti schválit účetní
závěrku a závěrečný účet obce, což muselo být dle zákona učiněno do
konce června. Další jednání ZO je plánováno na září. 
O všech schválených usneseních se můžete informovat v žurnálu pod 
článkem.
Jednání se vedlo v konstruktivním duchu. Většina bodů byla 
schválena a složitější rozprava se vedla až v závěru v bodě Diskuze. 
Celý zápis naleznete na webu obce v záložce Aktuality. 
Žurnál ZO
Přítomni 4 zastupitelé
68/2023 ZO volí ověřovatele zápisu 3. zasedání Zastupitelstva obce 
Jetřichovice v tomto složení: pan Ivan Vašíček a pan Jiří Svoboda. 
Pro 4 – Kny, Dařina, Svoboda, Vašíček, Proti 0, Zdržel se 0, 
Nehlasoval 0 - Usnesení bylo přijato
69/2023 ZO schvaluje program 3. jednání ZO ze dne 28.06.2023. Pro
4- Kny, Dařina, Svoboda, Vašíček, Proti 0, Zdržel se 0, Nehlasoval 0 
- Usnesení bylo přijato
70/2023 ZO bere na vědomí zápis ze schůze Finančního výboru obce
Jetřichovice 3/2023 ze dne 15.06.2023. Pro 4 - Kny, Dařina, 
Svoboda, Vašíček, Proti 0, Zdržel se 0, Nehlasoval 0 - Usnesení bylo 
přijato
71/2023 ZO bere na vědomí
zprávu o plnění usnesení
v předloženém znění. Pro 4 - Kny,
Dařina, Svoboda, Vašíček, Proti 0,
Zdržel se 0, Nehlasoval 0 -
Usnesení bylo přijato
72/2023 ZO souhlasí s celoročním
hospodařením obce a schvaluje
závěrečný účet obce Jetřichovice
u Děčína za rok 2022 včetně
příloh, tj. včetně zprávy Krajského
úřadu Ústeckého kraje o výsledku
přezkoumání hospodaření obce
Jetřichovice u Děčína za rok 2022,
s výhradou: Byly zjištěny závažné
chyby a nedostatky, ke kterým se
přijímá tato opatření: 
- V případě podeje pozemku p. č.
27/6 o výměře 1.140 m2 v k.ú.
Rynartice vstoupí OU v jednání
s katastrem nemovitostí a
vzájemnou spoluprací provedou
nápravu do právního stavu. Bude
důsledně dodržováno, aby byl
údaj o výměře uvedený v záměru
prodeje shodný s údajem o výměře uvedeným v usnesení ZO o 
schválení prodeje. Zaměstnanci OÚ byly poučeni.
- SÚ 042 Nedokončený dlouhodobý hmotný majetek – účetní stav dle
inventurního soupisu ve výši 4.821,625,47 Kč, v příloze inventurního 
soupisu (tabulka v členění dle organizace a akce) ve výši 
4.821.625,47 Kč, v této částce je zahrnuta položka "bez organizace" a
popisu ve výši 29.833,90 Kč (nedohledaný rozdíl). - Nedohledaný 
rozdíl minulých účetních období. Opraveno bude účetní operací na 
nákladový účet 5xx/042. SÚ 403 Transfery na pořízení dlouhodobého
majetku - účetní stav dle inventurního soupisu ve výši 11.928.840,65 
Kč, v příloze inventurního soupisu "Přehled transferů podle 

inventárních čísel, tisk k období 12/2022" je zůstatek transferu ve 
výši 11.982.031,65 Kč. Rozdíl ve výši 53.191,- Kč nebyl 
inventarizační komisí zjištěn. - Nedohledaný rozdíl minulých 
účetních období. Opraveno bude účetní operací na nákladový účet 
5xx/403. Pro 4 - Kny, Dařina, Svoboda, Vašíček, Proti 0, Zdržel se 0, 
Nehlasoval 0 - Usnesení bylo přijato
73/2023 ZO schvaluje účetní závěrku obce Jetřichovice u Děčína, za 
účetní období 1. 1. 2022 až 31. 12. 2022, sestavenou k rozvahovému 
dni 31. 12. 2022. Pro 4 - Kny, Dařina, Svoboda, Vašíček, Proti 0, 
Zdržel se 0, Nehlasoval 0 - Usnesení bylo přijato
74/2023 ZO schvaluje dle § 16 odst. 2 zákona č. 250/2000 Sb. Zákon 
o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů v platném znění, 
rozpočtové opatření č. 2/2023 k rozpočtu na rok 2023. Výše změn je 
následující:
Příjmy
par 1031 pěstební činnost: 294 044,00
Výdaje
par 2212 silnice: - 1 500 000,00
par 2219 výstavba chodníku Jetřichovice: 6 400 000,00
par 2341 příprava na rekonstrukci rybníka v roce 2024: 100 000,00
par 3111 dar mateřské škole Janov: 20 000,00
par 6118 výdaje spojené s volbou prezidenta: 19 400,00
par 6402 vratky nevyužitých dotací spojené s volbou prezidenta: 
43 109,27. Pro 4 - Kny, Dařina, Svoboda, Vašíček, Proti 0, Zdržel se 
0, Nehlasoval 0 - Usnesení bylo přijato
75/2023 ZO schvaluje podle § 3 zákona č. 250/2000 Sb., o 
rozpočtových pravidlech územních rozpočtů ve znění pozdějších 
předpisů „Střednědobý výhled rozpočtu obce na roky 2024 – 2026“. 

Pro 4 - Kny, Dařina, Svoboda, 
Vašíček, Proti 0, Zdržel se 0, 
Nehlasoval 0 - Usnesení bylo 
přijato
76/2023 ZO schvaluje pronájem 
p.p.č. 405 o výměře 414 m2 
v k.ú. Vysoká Lípa panu K. S. 
bytem za cenu 4 Kč/m2/rok, tedy
za cenu 1656 Kč/rok a to na 
dobu 5 let a pověřuje starostu 
podpisem smlouvy. Pro 4 - Kny, 
Dařina, Svoboda, Vašíček, Proti 
0, Zdržel se 0, Nehlasoval 0 - 
Usnesení bylo přijato
77/2023 ZO schvaluje pronájem 
st.p.č. 166 o výměře 48 m2 v k.ú.
Vysoká Lípa panu V. K. bytem 
za cenu 1 Kč/m2/rok, tedy za 
cenu 48 Kč/rok a to na dobu 5 

let a pověřuje starostu 
podpisem smlouvy. Pro 4
- Kny, Dařina, Svoboda, 
Vašíček, Proti 0, Zdržel se
0, Nehlasoval 0  - 
Usnesení bylo přijato
78/2023 ZO schvaluje 
pronájem části p.p.č. 
586/3 o výměře 200 m2 
v k.ú. Vysoká Lípa paní 
E. S., bytem za cenu 
1 Kč/m2/rok, tedy za 
cenu 200 Kč/rok a to na 
dobu 5 let a pověřuje 
starostu podpisem 

smlouvy. Pro 4 - Kny, Dařina, Svoboda, Vašíček, Proti 0, Zdržel se 0, 
Nehlasoval 0 - Usnesení bylo přijato



79/2023 ZO schvaluje pronájem části p.p.č. 490/1 o výměře 300 m2 
v k.ú. Jetřichovice u Děčína paní V. H., bytem, za cenu 4 Kč/m2/rok, 
tedy za cenu 1200 Kč/rok a to na dobu 5 let a pověřuje starostu 
podpisem smlouvy. Pro 4 - Kny, Dařina, Svoboda, Vašíček, Proti 0, 
Zdržel se 0, Nehlasoval 0 - Usnesení bylo přijato
80/2023 ZO revokuje usnesení č. 205/2022 „ZO schvaluje záměr 
zveřejnění prodeje p.p.č. 430/4 v k.ú. Vysoká Lípa“. Pro 4 - Kny, 
Dařina, Svoboda, Vašíček, Proti 0, Zdržel se 0, Nehlasoval 0 - 
Usnesení bylo přijato
81/2023 ZO schvaluje pronájem
části p.p.č. 430/4 o výměře cca
320 m2 v k.ú. Vysoká Lípa
manželům Č., bytem za cenu 4
Kč/m2/rok, a části p.p.č. 430/4 o
výměře cca 1450 m2 v k.ú.
Vysoká Lípa manželům H. bytem
za cenu 4 Kč/m2/rok to na dobu 5
let dle geometrického plánu a
pověřuje starostu podpisem
smlouvy. Pro 4 - Kny, Dařina,
Svoboda, Vašíček, Proti 0, Zdržel
se 0, Nehlasoval 0 - Usnesení bylo
přijato
82/2023 ZO schvaluje pronájem
části p.p.č. 260 o výměře cca 560
m2 v k.ú. Všemily a části p.p.č. 214/1 o výměře cca 120 m2 v k.ú. 
Všemily paní T. S., bytem za cenu 4 Kč/m2/rok, a to na dobu 5 let dle
geometrického plánu a pověřuje starostu podpisem smlouvy. Pro 4 - 
Kny, Dařina, Svoboda, Vašíček, Proti 0, Zdržel se 0, Nehlasoval 0 - 
Usnesení bylo přijato
83/2023 ZO schvaluje prodej p.p.č. 1031/14 o výměře 52 m2 v k.ú. 
Všemily, který vznikl oddělením z pozemku č. 1031/1 (dle GP č. 
371-55/2017) za cenu 100 Kč/m2 společnosti Povodí Ohře, státní
podnik, Bezručova 4219, Chomutov 430 03, IČ: 70889988 a
pověřuje starostu podpisem smlouvy. Pro 4 - Kny, Dařina, Svoboda,
Vašíček, Proti 0, Zdržel se 0, Nehlasoval 0 - Usnesení bylo přijato
84/2023 ZO schvaluje podle § 39 odst. 1 zákona č. 128/2000 Sb., o
obcích (obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů, zveřejnění
záměru pronájmu části p.p.č. 819/1 v k.ú. Všemily o rozloze cca 600
m2. Pro 4 - Kny, Dařina, Svoboda, Vašíček, Proti 0, Zdržel se 0,
Nehlasoval 0 - Usnesení bylo přijato
ZO schvaluje podle § 39 odst. 1 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích
(obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů, zveřejnění záměru
prodeje p.p.č.  57/3 v k.ú. Rynartice o rozloze 137 m2. Pro 0, Proti 4 -
Kny, Dařina, Svoboda, Vašíček, Zdržel se 0, Nehlasoval 0 - Usnesení 
nevzniklo
85/2023 ZO schvaluje „Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení
věcného břemene a dohodu o umístění stavby č. IP-12-4015329“ na
p.p.č. 1030/1 v k.ú. Všemily s ČEZ Distribuce, a.s. se sídlem Děčín,
Děčín – IV Podmokly, Teplická 874/8, PSČ 405 02, IČ: 24729035. 
Pro 4 - Kny, Dařina, Svoboda, Vašíček, Proti 0, Zdržel se 0, Nehlasoval 
0  - Usnesení bylo přijato
86/2023 ZO schvaluje „Smlouvu o zřízení služebnosti – Inženýrské 
sítě CES číslo stavby: DC 022 021“ na p.p.č. 1083/2, 1035/1, 1225/1,
1069,92/2, 92/1, 1070/2, 1034/10, 1034/1, 1034/8, 270/5 a 1033 
v k.ú. Jetřichovice u Děčína se společností Severočeská vodárenská 
společnost a.s., se sídlem Přítkovská 1689, 415 50 Teplice, IČ: 

49099469 v rámci stavby Jetřichovice – rekonstrukce vodovodu. Pro 
4 - Kny, Dařina, Svoboda, Vašíček, Proti 0, Zdržel se 0, Nehlasoval 0 - 
Usnesení bylo přijato
87/2023 ZO pověřuje právního zástupce pana Mgr. Narcise Tomáška 
ml. vypracováním doporučení postupu obce ve věci prodloužení 
započetí stavby na p.p.č. 94/1, 94/5 a 104/5 v k.ú. Jetřichovice u 
Děčína. Pro 4 - Kny, Dařina, Svoboda, Vašíček, Proti 0, Zdržel se 0, 
Nehlasoval 0 - Usnesení bylo přijato
88/2023 ZO schvaluje vzorovou smlouvu „Smlouva o nájmu 
hrobového místa“. Pro 4 - Kny, Dařina, Svoboda, Vašíček, Proti 0, 
Zdržel se 0, Nehlasoval 0 - Usnesení bylo přijato
89/2023 ZO schvaluje Smlouvu č. 121060008 o poskytnutí podpory 
ze Státního fondu životního prostředí České republiky a pověřuje 
starostu podpisem. Pro 4 - Kny, Dařina, Svoboda, Vašíček, Proti 0, 
Zdržel se 0, Nehlasoval 0 - Usnesení bylo přijato
90/2023 ZO schvaluje Dodatek č. 02 Smlouvy o dílo se společností 
DOKOM FINAL s.r.o. Kamenná 2, 407 11 Děčín XXXII IČ: 
25487230 a pověřuje starostu podpisem. Pro 4 - Kny, Dařina, 
Svoboda, Vašíček, Proti 0, Zdržel se 0, Nehlasoval 0 - Usnesení bylo 
přijato
91/2023 ZO schvaluje Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2023 „Požární
řád obce Jetřichovice“. Pro 4 - Kny, Dařina, Svoboda, Vašíček, Proti 
0, Zdržel se 0, Nehlasoval 0 - Usnesení bylo přijato

CHODNÍK
JETŘICHOVICE
I. ETAPA
V červenci  2023  se  začne
s budováním  chodníku
v Jetřichovicích I. etapa. Povede
od  křižovatky  (odbočky)
k bývalé  ozdravovně  a  bude
končit  u  schodů  do  Penzionu
Dřevák. Stavbu bude provádět fy
Hantych,  která  vyhrála  VŘ.  Na
chodník jsme získali dotaci cca 5
mil.  Kč  z MŽP ze  SFŽP.  Je  tu
ovšem  zádrhel  s termínem

 frézování  hlavní,  páteřní  komunikace  v Jetřichovicích  fy Skanska,
která  bude  pokládat  i  nový  asfalt.  Práce  s frézováním  začínají
12.9.2023, komunikace bude řízeně průjezdná. Frézování a pokládka
nového  asfaltu  by  měla  trvat  maximálně  týden,  záleží  hodně  na
počasí. Předpokládáme, že celý chodník se dokončí do konce měsíce
září, ale nepředbíhejme.             M.Kny
 

PROPUSTKY
VŠEMILY
Na základě  stížností  občanů  z části
obce  Všemily  na  dešťovou  vodu,
která  směrem od  hřbitova  se  valila
do  vesnice  a  přetékala  přes  hlavní
komunikaci,  jsme  byli  nuceni
zmiňovaný  propustek  zrevidovat.
Zjistili jsme, že je úplně plný zeminy
a  kamení,  v některých  místech  je
propadlý  a  tudíž  absolutně
nefunkční. Z těchto důvodů jsme po
dohodě  přistoupili  k úplné
rekonstrukci propustku tak, aby byla
zachována  jeho  funkčnost.

M.Kny
 

PROTIPOŽÁRNÍ   PREVENCE
Vedení  našeho  obecního  úřadu  neustále  pracuje  na  zlepšení
protipožární  prevence  a  zlepšení  ochrany životů  a  majetku  našich
občanů. Jsme v kontaktu s vedením NP ČŠ, s LČR, krizovým řízením
Magistrátu Děčín, s hasiči a snažíme se společně vytvořit podmínky
tak, abychom byli co nejlépe připraveni na případné požáry. Z lesů se
i nadále vytěžuje dřevo po kůrovcové kalamitě a odváží se. Nejde to

OBECNÍ ÚŘAD JETŘICHOVICE 
HLEDÁ UKLÍZEČKU
Starosta obce Jetřichovice vypisuje výběrové řízení na pozici 
uklízeč/uklízečka obecního úřadu. Pracovní úvazek: zkrácený - 
v období březen – září 8h/týdně; říjen – únor 12 h/týdně. 
Nabízíme plat 150 Kč/hodinu. Nástup od 01.09.2023 na dobu 
určitou s možností prodloužení.  Přihlášky podávejte písemně do
18.08.2023 na poštovní adresu: Obecní úřad Jetřichovice; 
Jetřichovice 24. Kompletní informace o výběrovém řízení 
naleznete na webu obce: www.obec-jetrichovice.cz a na úřední 
desce obecního úřadu.

http://www.obec-jetrichovice.cz/


tak rychle, jak bychom si představovali, ale posouváme se.  Mluví se
a plánují se nové vodní plochy, systém informovanosti vedení obce a
občanů našich obcí. Současný Infoportál, který vám posílá SMS, se
zlepší v tom, že jej nebudeme muset ovládat pouze z kanceláře, nýbrž
z vybraných mobilních telefonů a tím bude moci každý, kdo je u nás
zaregistrovaný,  získat  potřebnou  informaci  téměř  okamžitě.  MŽP
vypsalo  výběrová  řízení  na  speciální  helikoptéry,  které  budou
připraveny  k hasebnímu  zásahu,  vytváří  se  nové  hasební  mapy,
zkrátka  v těchto  věcech  se  hodně  postupuje  dopředu  a  věříme,  že
v brzké době budeme všichni dobře  připraveni na krizové situace.
 Máme  příslib  vedení  hasičů,  že  bychom  na  toto  téma  udělali
„besedu“  s občany,  majiteli  rekreačních  objektů,  podnikateli  a
podobně v měsíci září 2023 o víkendu, kde by se vám krizový plán
představil a mohli jste se ptát fundovaných na to,  co vás zajímá.
Dáme vědět dopředu a zároveň vás na tuto debatu zveme, ať vás
přijde co nejvíce, bude to důležité a zajímavé.
M.Kny

NÁŠ    MÍSTOSTAROSTA 
V   PARLAMENTU
Náš místostarosta, pan Milan Dařina, se koncem června zúčastnil
jednání o NP v palamentu jako zástupce zdejších obcí.

TISKOVÁ   ZPRÁVA 
Dne 29.  5.  2023 proběhl v Poslanecké sněmovně Parlamentu ČR
seminář 
„Hospodaření v národních parcích – poučili jsme se z katastrofy v

Českém Švýcarsku?“ 
Navázal  na  seminář  ze  dne  3.  4.  2023  a  přinesl  důkladnější
rozpracování  otázek,  které  souvisí  právě  s  péčí  o  přírodu  v
národních parcích. Přednášející a zástupci obcí z národních parků
shodně  konstatovali,  že  způsob  řízení  národních  parků a  péče  o
lesní  ekosystémy  v  národních  parcích  jsou  neudržitelné,  protože
zcela  popírají  funkci  živého  vzrostlého  lesa  jako  tvůrce  klimatu.
Způsob péče v NP vede k rozpadu lesa, ke vzniku rozsáhlých území se
suchým lesem, které jsou vysoce rizikové.
Místostarosta Obce Jetřichovice Milan Dařina prezentoval společné
„Prohlášení  obcí,  nacházející  se  v  Národním  parku  České
Švýcarsko, Národním parku Šumava a obcí z území Křivoklátska,
které se vydává na základě proběhlé katastrofy v Národním parku
České Švýcarsko“. Představitelé místních samospráv žádají zásadní
změny v současném formátu národních parků.
Prohlášení  obsahuje  17  bodů,  týkajících  se  zejména,  změny  v
protipožárních opatřeních, rozšíření pravomocí HZS, změnu zákona
č.114/1992  o  ochraně  přírody  a  krajiny,  změny  ve  způsobu řízení
národních  parků,  jakož  i  zákaz  tzv.  fire  managementu.  Dále  obce
vyzvaly  předsedkyni  Výboru  ŽP  PSP  ČR  a  předsedu  výboru  pro
územní rozvoj, veřejnou správu a ŽP Senátu PSP ČR, aby se staly
garantem souvisejících zákonných úprav.
Ing.Berčák,  z  České  zemědělské  univerzity,  specialista  na  lesní
požáry, mj. uvedl, že používání „fire managementu“ v podmínkách
ČR  není  odůvodněné  a do  středoevropského prostoru  –  kulturní
krajiny  nepatří. 
Doc. Pokorný, Enki, o.p.s, specialista na úlohu vegetace v ochraně
klimatu uvedl: „Požár vytvořil velké plochy bez vegetace a již nyní
dochází k přehřívání krajiny v řádu  několika tisíců  kW tepla na
hektar.  Dříve  tuto  energie  spotřebovával  živý  les  na  výpar  vody,
kterým chladil okolní krajinu, tedy vyrovnával teploty“. 
Doc. Ing. Seják, z FŽP Ústí nad Labem, prezentoval, „Požárem v ČŠ
vznikla ohromná, dlouhodobá ekologická újma, což je ztráta pro
všechny občany ČR, ale i pro veškerý život na Zemi.“
Zástupce  obcí  Křivoklátska,  starosta  Lukáš  Kocman,  sdělil,  že
podmínky pro vyhlášení NP na jeho území nejsou dány, přesto MŽP
ČR stále trvá na jeho vyhlášení.  Lidé z Křivoklátska národní park
nechtějí,   funguje výborná spolupráce soukromých vlastníků lesů a
Lesů  ČR.  V  tomto  se  jedná  o  unikátní  hodnotu,  sepětí  přírody  s
člověkem a citlivé,  dlouholeté  péče o lesní  ekosystémy,  spolupráci
různých vlastníků a  společnou podporu   ekologických funkcí  lesa.
Lesy jsou zde zdravé, opečovávané na rozdíl od současných NP.
Ing. Ambrož, ředitel Lesní správy Zbiroh, Colloredo-Mannsfeld spol.
s r.o., prezentoval jaké konkrétní zásahy provádějí pro zachování a
podporu ekologických funkcí lesa na Křivoklátsku. Dále prezentoval

alternativní  variantu  k  vyhlášení  NP Křivoklátsko,  lesní  závod s
podporou ekologických funkcí lesa. 
Ing.  Martin  Klewar,  z  České akademie zemědělských věd  přiblížil
účastníkům ucelený  koncept  péče  o  lesy,  který  vychází  ze  staleté
tradice  hospodářské  úpravy  lesa,  která  je  výhodně  použitelná  i  v
dnešní  době  klimatické  změny  nejen  ve  všech  typech  lesů  a
managementech jejich ochrany.
Poslanec Ing. Václav Král (ODS), v průběhu semináře uvedl, že na
seminář  byli  řádně  pozváni  i  vědci  a  další  pracovníci,  kteří  se

zabývají  studiem benefitů  požáru  a  tzv.  bezzásahovosti  v  lese,  ale
kteří  svoji  účast  nakonec  zrušili.  Přitom právě  komplexní  diskuse
napříč vědeckým spektrem může jako jediná přinést pravý obraz o
tom, jak změnit péči o přírodu nejenom v národních parcích. 
Dále  konstatoval,  že  semináře  považuje  za  velmi  přínosné,  neboť
uhašením  požáru  nic  neskončilo,  rizika  jsou  stále  obrovská,  a  to
nejenom v NPČŠ, ale i v Národním parku Šumava, které je položeno
na  rašeliništích  a  suchý  les  se  tam  nachází  v  řádů  desetitisíců
hektarů. Starostové potřebují  prosadit  i praktická opatření, jako je
více  nádrží  na  vodu,  nepolevit  v  asanaci  suchého  lesa,  zlepšit
průchodnost  krajinou  apod.  Poslanci  získávají  možnost  zažít
autentická  sdělení  těch,  kteří  v  územích  národních  parků  žijí  a
pracují,  což  lze  následně  transformovat  do  změn  související
legislativy. 
Správa NPČS přitom dále  pokračuje  v propagaci  ohně jako tvůrce
unikátní přírody, což v extrémním případě může některé jedince, kteří
chtějí  tímto  destruktivním  způsobem chránit  přírodu,  instruovat  k
použití požáru jako stvořitele divočiny.
Přitom jedině vzrostlý les díky své unikátní funkci stabilizuje klima
výparem  vody,  který  je  zásadním  procesem  tvorby  klimatu  a
podmínkou  přísunu  vlhkého  vzduchu  od  oceánů  na  kontinenty.
Jedině  funkční  vzrostlý  les  je  schopen  udržet  příznivé  životní
prostředí pro naše občany a stabilizovat čím dál vzácnější vodu v
krajině. 
Požár lesa v NP České Švýcarsko je ukázkou ignorance základních
funkcí  lesních  porostů  ve  vodním  režimu  krajiny  a  utváření
klimatu.  Požár  lesa  přispěl  významně k  vysychání  krajiny, které
znásobuje  i  vědomá  a  záměrně  podporovaná  gradace  kůrovce
vedoucí  k  jeho rozšíření  do hospodářských lesů.  Je prokázáno a
publikováno,  že  kůrovec  se  šíří  tepelnými  proudy  do  vzdálenosti
desítek  až  stovek  km  během  jednoho  dne,  udržuje  si  tak  svoji
životaschopnost a napadá další porosty. Ostatně vývoj kůrovcových
kalamit v ČR to již několikrát prokázal.
Představitel Hasičského záchranného sboru ČR genpor. Ing. V. Vlček
Ph.D. MBA dříve uvedl, že  k rozšíření požáru v NP České Švýcarsko
bezesporu  přispělo mimo vysokých teplot, minima srážek a silného
větru  i  velké  množství  suchého  hořlavého  materiálu  v  NP,
nevyhovující  přístupové  komunikace  a  proluky,  jakož  i  nedostatek
dostupných vodních zdrojů. 
Zástupci  obcí  považují  celý  způsob  řízení  národních  parků  za
nevyhovující.  Správa  NP  kácí  v  lesích,  proto  aby  měla  dostatek
finančních prostředků na svoji činnost, nikoliv jako projev péče o les.

Jednání se zúčastnily osoby, které u nás uvidíme častěji – v poslední
lavici  JUDr.  Marečková  a  dr.  Klewar,  v  prostřední  vpravo
(přesvětlený) doc. Pokorný, odborník mj. na ekosystémové služby.



Často  přemnožení  živočichové  způsobují  škody  na  majetku  obcí  a
není prostředek, jak situaci řešit. Na to,  že tisíce hektarů suchého
lesa  jsou  hrozbou  a  podhoubím  pro  vznik  požáru  nedozírných
rozměrů, upozorňují obce kontinuálně, ale na hospodaření Správ NP
se nic nemění. 
Rada NP, ve které jsou zastoupení i představitelé místních samospráv,
je pouze konzultační a iniciativní orgán, který nemá v podstatě žádný
skutečný vliv na činnost Správy NP a tím je  i vliv obcí na konání
Správy  NP  minimální.  Připomínky  obcí  k  zásadním  dokumentům
ochrany přírody nejsou akceptovány. 
Je nezbytné provést změnu stávající legislativy tak, aby vytvořila z
území národních parků, „území pro lidi a přírodu“, ochránila lesy
a  změnila  způsob  řízení  národních  parků.  Péče  o  les  musí  být
svěřena opravdovým odborníkům a ne ideologii. Vzrostlý les musí
získat legislativní statut tvůrce klimatu a péče o jeho stav se musí
stát společenskou prioritou. 
Neprodleně je nutno zastavit vyhlašování dalších národních parků
a  zahájit  odbornou  diskusi  o  nových  formách  péče  o  území
národních  parků,
tak,  aby  došlo  ke
skutečné ochraně a
zachování  cenných
ekosystémů  a
vzrostlého  lesa
zvláště.  Musí  být
zavedena  péče  o
les,  která  je
opravdu  prospěšná
přírodě  a  zároveň
zajistí,  aby  území
národních  parků
bylo  vhodné  a
bezpečné  pro  lidi  i
šetrný turismus.

NOHEJBAL   POPÁTÉ
Odkopli jsme již pátý ročník v nohejbalu - Jetřichovické sako. I 
přes skromnější účast se podařilo vytvořit fajnovou sportovní 
atmosféru. Děkujeme všem zúčastněným a gratulujeme 
vítězům. Putovní pohár si vykopal tým z Děčína, tým Kolbenka.
V letošním turnaji bylo 6 týmů, kde převahu měli Teplice. Jeden
z týmů byl v zastoupení Jetřichovic, bohužel týmu se moc 
nezadařilo, ale příští rok bude jistě obsazen i vítězný stupínek. 
Poděkování patří  Spolku přátel Jetřichovic, který tuto akci 
pořádal a zajistil občerstvení a vše kolem. Přeji této hezké akci,
více sportovců do dalších let a více fanoušků z řad místních.
1) Kolbenka Děčín 
2) ŠNK 2 Teplice
3) Giordano Teplice 
4) ŠNK 1 Teplice
5) Bruno Teplice
6) AJG Jetřichovice 
Lucie Koutná 

OPĚT TY ODPADY!
Tento článek se  mi  nepíše lehce.  Většina občanů to zná,  ale  třeba
někdo další si uvědomí svoji odpovědnost za to, co a kam odkládá. A
třeba napíšu pro někoho něco, co dosud nevěděl.
Kdo přijde ke kontejneru, vidí sám, co je tu špatně. Mám asi malou
představivost, co je možné s odpadem udělat. Nesešlapané PET láhve
a plechovky od piva, nesešlapané kartonové krabice (ve Všemilech
jsem  viděl  krabici  plnou  popela  a  odloženou  v  kontejneru  na
PAPÍR!).  Jeden  lajdák,  který  „má  moc  práce“,  dokáže  několika
nesešlapanými  krabicemi  naplnit  celý  kontejner.  Proč  to  dělá?

Hloupost nebo naschvál?  Občan s taškou nesešlapaných plechovek
od piva – vždyť je v tom kontejneru místa dost. Když už odděluji
použitelné odpady a nesu se s nimi do kontejneru, měli bychom to
dotáhnout do konce. ...Pytle plné nesešlapaných tetrapaků. Přitom -
když se tetrapaky rozříznou, opravdu se jich do pytle vejde přes 150
kusů, tedy pytel stačí minimálně na rok. To rozřezání se dá dělat při
televizi, při domácím rozhovoru, při čekání, až se uvaří voda na čaj...
Stavební  suť  naházená  do  normálního  kontejneru,  když  za  OÚ je
kontejner k tomu určený. Pytle neznámého původu a s jinou barvou s
tetrapaky v  klecích  –  sem patří  jen  pytle  k  tomu  určené  (hlavně
zaplacené svozové firmě). Pytle jiné barvy svozová firma nevyveze a
zůstanou  tam.  Je  sice  konec  topné  sezóny a  popel  není  aktuální.
Několik let prosévám popel a používám ho jako hnojivo. O tom jsem
již psal. Po létech musím konstatovat, že louka, na které rostla jen
chudá úzkolistá tráva, ožila množstvím jetelovin (konkrétně tolice´,
štírovníkem a  jetelem plazivým)  – tedy alespoň trochu  kvete  a  je
užitečná  pro  některé  opylovače  a  jetelovina  porost  obohacuje  o
zachycený dusík. Z odpadu je hnojivo. 

Je na místě poděkovat těm, kteří  separují  a navíc separují  podle
pravidel, aby to splnilo účel. A mohli bychom   požádat ty, kteří na
separaci dosud neměli dost času, aby si ho udělali. Doma oddělovat
odpady, aby to nezabralo čas na odpočinek – během televize nebo
domácích rozhovorů (třeba přijdete na další činnosti, při kterých lze
malou  část  pozornosti  věnovat  odpadům).  Ke  kontejneru  zajít
(zaběhnout)  třeba  v  rámci  zlepšování  kondice  nebo  v  rámci
procházky. A při odkládání odpadů myslet.

Vydává OÚ Jetřichovice. MK ČR E 12237♦ Toto číslo vychází  1. srpna 2023. ♦ Do tisku připravovali redaktor ing. V. Janoušek a dopisovatelé. Dopisy,
připomínky, náměty, články: vaclav.janousek2@seznam.cz , výtvarný redaktor M. Bonaventurová ♦ ČESKÁ SILNICE Jetřichovice, PSČ 407 16 ♦ Tel.: 412
555 046 ♦ E-mail: urad@jetrichovicko.cz  ♦  www.obec-jetrichovice.cz  ♦  Tisk : XEROCO Děčín, Sofijská 2/3, OC Pivovar, Děčín  

8. a 22.  srpna, 5. září 2023

Odkládejte  pytle  s  tříděným  odpadem  na  obcí  určená
místa  večer  před  svozovým  dnem!  Na  OÚ  si  můžete
vyzvednout pytle na PET a na nápojové kartony.

SVOZ tříděného plastu (a pytle) v roce 2023

svozový den – sudé úterý

SBĚRNÉ  STANOVIŠTĚ  ZA  OÚ
bude v srpnu otevřeno každou středu a sobotu

(kromě státních svátků)

od 9 do 11 hodin


